
ГЛАГОЛИ ОТ ВТОРА ГРУПА 

Les verbes du deuxième groupe 

[ле верб дю дъзием груп] 

 

   

 

От втора група са глаголите, чийто инфинитив завършва на – ir и чиято основа в мн.ч. 
на сегашно време се разширява с – iss - . типичен глагол от втора група е 

finir финир свършвам, завършвам, приключвам 

 

 

   

 Окончанията за втора група са следните /ще спрягаме глаголите в сегашно 
време на изявително наклонение/: 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. - s - ssons 

2 л. - s - ssez 

3 л. - t - ssent 

 
FINIR 

Например за глагола finir премахваме окончанието от инфинитива – ir и заместваме 
със съотвтните окончания: 

 
o Положителни форми: 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. Je finis [жъ фини] /аз приключвам/ Nous finissons [ну финисон] /ние 
приключваме/ 

2 л. Tu finis [тю фини] /ти 
приключваш/ 

Vous finissez [ву финисе] /вие 
приключвате/ 

3 л. Il/elle finit [ил/ел фини] /той/тя 

приключва/ 

Ils/elles finissent [ил/ел финис] /те 

приключват/ 

 
o Отрицателни форми (поставяме частиците ne и pas съответно преди и след 

глаголната форма): 
 

 

Choisir [шоазир] /избирам/ 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. Je ne choisis pas [жъ нъ шоази па] 

/аз не избирам/ 

Nous ne choisissons pas [ну нъ шоазисон 

па] /ние не избираме/ 

2 л. Tu ne choisis pas [тю нъ шоази па] 
/ти не избираш/ 

Vous ne choisissez pas [ву нъ шоазисе па] 
/вие не избирате/ 

3 л. Il/elle ne choisit pas [ил/ел нъ 

шоази па] /той/тя не избира/ 

Il/elles ne choisissent pas [ил/ел нъ 

шоазис па] /те не избират/ 

 
o Въпросителни форми с инверсия (разменяме местата на подлога и сказуемото и 



поставяме тире между тях): 

 
Vieillir [виеийр] /остарявам/ 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. Vieillis – je? [виеийж] /остарявам 

ли/ 

Vieillissons – nous? [виеийсон ну] 

/остаряваме ли/ 

2 л. Vieillis – tu? [виеий тю] 
/остаряваш ли/ 

Vieillissez – vous? [виеийсе ву] 
/остаряваме ли/ 

3 л. Vieillit – il? [виеийтил] /остарява 

ли той/ 
Vieillit – elle? [виеийтел] /остарява 

ли тя/ 

Vieillissent – ils? [виеийстил] /остаряват 

ли те/ 
Vieillissent – elles? [виеийстел] 

/остаряват ли те/ 

 

 

o Въпросителни форми без инверсия (прибавяме частицата est – ce que преди 

личното местоимение, като финалното е от est – ce que отпада при 3 л. ед. и мн.ч. 
и поставяме апостроф ‘: 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. Est – ce que je finis? [ескъ жъ 
фини] /приключвам ли/ 

Est – ce que nous finissons? [ескъ ну 
финисон] /приключваме ли/ 

2 л. Est – ce que tu finis? [ескъ тю 

фини] /приключваш ли/ 

Est – ce que vous finissez? [ескъ ву 

финисе] /приключвате ли/ 

3 л. Est – ce qu’il finit? [ескил фини] 
/приключва ли той/ 
Est – ce qu’elle finit? [ескел фини] 

/приключва ли тя/ 

Est – ce qu’ils finissent? [ескил финис] 
/приключват ли те/ 
Est – ce qu’elles finissent? [ескел финис] 

/приключват ли те/ 

 

 

 

 

 

 

   

 Глаголите от втора група са малко на брой (около 300), защото много рядко се 
обогатяват с неологизми. По-голямата част от новосъздадените глаголи са от 

първа група. 

   

 Два глагола от трета група bruire [брюир] /шумя/ и maudire [модир] 
/проклинам/ се спрягат като finir: 

 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. Je bruis [жъ брюи] /аз шумя/ Nous bruissons [ну брюисон] /ние шумим/ 

2 л. Tu bruis [тю брюи] /ти шумиш/ Vous bruissez [ву брюисе] /вие шумите/ 

3 л. Il/elle bruit [ил/ел брюи] /той/тя 

шуми/ 

Ils/elles bruissent [ил/ел брюис] /те 

шумят/ 

 



 Единствено число Множествено число 

1 л. Je maudis [жъ моди] /аз 
проклинам/ 

Nous maudissons [ну модисон] /ние 
проклинаме/ 

2 л. Tu maudis [тю моди] /ти 

проклинаш/ 

Vous maudissez [ву модисе] /вие 

проклинате/ 

3 л. Il/elle maudit [ил/ел моди] 
/той/тя проклина/ 

Ils/elles maudissent [ил/ел модис] /те 
проклинат/ 

 

 

 

   

 Глаголът haïr [аир] /мразя/ е с по-особено спрежение: 

 

 Единствено число Множествено число 

1 л. Je hais [жъ е] /аз мразя/ Nous haïssons [ну аисон] /ние мразим/ 

2 л. Tu hais [тю е] /ти мразиш/ Vous haïssez [ву аисе] /вие мразите/ 

3 л. Il/elle hait [ил/ел е] /той/тя 
мрази/ 

Ils haïssent [ил/ел аис] /те мразят/ 

 

 

 
 

   



Текст 

 
Ecoute, Michel. Nous vieillissons. Il faut changer d’appartement. Nous avons besoin d’une 
maison où d’un grand appartement. Il faut aller dans une agence immobilière. Les enfants 

grandissent et vont bientôt nous quitter… 
 

[екут мишел. Ну виеийсон. Ил фо шанже дапартъман. Нузавон бъзоан дюн гранд мезон 
у дън гран апартъман. Ил фо але данзюн ажанс имобилиер. Лезанфан грандис е вон 
биенто ну ките] 

 
Слушай, Мишел. Ние остаряваме. Трябва да си сменим апартамента. Имаме нужда 

от къща или от един друг голям апартамент. Трябва да отидем в някоя агенция за 
недвижими имоти. Децата растат и скоро ще ни напуснат... 

 

   

Нови думи 

 

écouter екуте слушам 

changer шанже сменям 

une agence immobilière ажанс имобилиер агенция за недвижими 

имоти 

grandir грандир раста, пораствам 

bientôt биенто скоро 

quitter ките напускам 

 
 

 


